本期目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索

[打印本页] [关闭]

## 植物生产层

柱花草硼、钼微肥施用效果的研究

余 爱, 董兆佳, 杨 帆, 兀彦龙, 卢庆富, 唐树梅

摘要:

在热带地区土壤中硼、钼微量元素缺乏较为普遍。采用田间试验的方法,针对柱花草(Stylosanthes guianensis)喷施硼、钼微肥效果进行研究。结果表明,在土壤缺硼、钼的情况下,适量喷施钼、硼肥均能增加柱花草的产量。其中喷施钼增产效果较明显,其次为硼肥。与对照相比较,喷施钼肥和硼肥柱花草产量分别增加了2475和973 kg/hm2,增产率为16.4%和6.0%。适量喷施硼和钼能提高柱花草蛋白质、磷、钾含量,能增加柱花草有效根瘤个数,增强柱花草根系活力,其中喷施钼肥处理柱花草有效根瘤个数增加较明显,根系被氧化的α萘胺量的含量最高。适量喷施硼能提高柱花草粗灰分含量。

关键词: 硼 钼 柱花草

The effect of Molybdenum and Boron fertilizer on Stylosanthes guianensis YU Ai, DONG Zhao jia, YANG Fan, WU Yan long, LU Qing fu, TANG Shu mei

## Abstract:

The soil in the tropical region was generally short of Molybdenum and Boron, therefore, rational application of Molybdenum and Boron is important to increase the yield of forage production in the tropical regions. A field trial was conducted to determine the effects of Boron and Molybdenum on Stylosanthes guianensis by spraying way. This study showed that the application of Boron and Molybdenum with right amount increased the forage yield of S. guianensis when the soil was lack of Boron and molybdenum, and Molybdenum performed better than Boron, indicating that application of Molybdenum and Boron increased the forage by 2 475 kg/ha and 973 kg/ha with 16.4% and 6.0% increase rates, respectively. The spraying Boron and Molybdenum fertilizers increased the protein, phosphorus and potassium content of S. guianensis forage, and also increased the effective root nodules and the root activity of S. guianensis. Compared to Boron, S. guianensis treated by molybdenum showed the more effective root nodules and the higher oxidated a naphthylamines content in root. This study also indicated that application of right amount boron increased the crude ash content of S. guianensis.

Keywords: Boron, Molybdenum, Stylosanthes guianensis

收稿日期 修回日期 网络版发布日期

DOI:

基金项目:

通讯作者:

作者简介:

作者Email:

参考文献:

扩展功能

本文信息

- ▶ Supporting info
- ▶ PDF(354KB)
- ▶ [HTML全文]
- ▶参考文献PDF
- ▶ 参考文献

服务与反馈

- ▶ 把本文推荐给朋友
- ▶加入我的书架
- ▶加入引用管理器
- ▶引用本文
- ▶ Email Alert
- ▶ 文章反馈
- ▶浏览反馈信息

本文关键词相关文章

- ▶硼
- ▶ 钼
- ▶柱花草

本文作者相关文章 PubMed

## 本刊中的类似文章

- 1. 李 科, 朱进忠·硼、钼元素对苜蓿种子的增产效果[J]. 草业科学, 2009, 26(01): 61-63
- 2. 刘香萍,李国良,杜广明,崔国文.喷施硼、钼、锌对紫花苜蓿种子产量的影响[J]. 草业科学, 2011,28(12):

2167-2169

Copyright by 草业科学